
 

Draga žalujoča družina, sorodniki, sosedje in prijatelji, dragi verniki! 

Danes polagamo k zadnjemu počitku veliko in plemenito ženo. Velika je bila v 

svoji zmogljivosti biti tu za druge: za svojo družino in svojce, za firmo in njene 

nastavljence, za farno občestvo, za vsakogar, ki jo je potreboval. 

Gasserjeva Nani se je rodila leta 1930 staršem Ani in Janku Ogris pri Miklavžu.  

Doraščala je skupaj s sestro Mojcijo in brati Hanzijem, Jozijem in Hašpijem na 

Miklavževi domačiji. Miklavževa starša sta posredovala otrokom bogate vrednote 

kot so medsebojna ljubezen, brezizjemno spoštovanje vsakega človeka, 

delavnost, doslednost, obzirnost, skrbnost, pokončnost, skrb za domačo slovensko 

besedo in neomajna vera v Boga. Te vrednote je vsrkavala od zgodnjega otroštva 

in mladosti ter jih dosledno živela kot žena, mama, babica, sestra, svakinja, teta, 

soseda in šefinja. 

V krogu svojih najdražjih je preživljala lepa otroška leta v Bilčovsu. Kruti čas 

gospodarske krize in 2. svetovne vojne pa je zadel tudi Miklavževo družino. 

Doslednjo zavzemanje  za slovensko besedo v družini je imelo za posledico, da je 

leta 1942, Nani je bila stara 12 let, Miklavževa družina bila izseljena v taborišča 

v Nemčijo. Leta pregona so za družino pomenila: neznosne razmere v taboriščih, 

negotovost in neizmerno ponižanje. Izseljenci so grozote tega časa prestali, ker so 

bili neverjetno močno povezani med seboj, so trdno upali in verovali v vrnitev. 

Aprila 1945 se je Miklavževa družina vrnila v Bilčovs. Na poti domov je umrl 

brat Jozi na zastrupitvi krvi v Slovenjem Gradcu. Obisk Jozijevega groba v 

Slovenjem Gradcu je postala stalnica v življenju Miklavževih družin. Pa tudi Nani 

nikoli ni izpustila nobene prireditve izseljencev in tako gojila globoko povezanost  

s sotrpini. 

Dejstvo in izkušnje izseljeništva so zapustile globoke rane na duši in telesu vseh 

prizadetih. V prepričanju in zaupanju, da se taki časi nikoli več ne bi ponovili, so 

se vsi Miklavževi lotili dela in se v vsakdanu zavzemali za osnovne človekove 

pravice. 

Nani se je poročila 10. oktobra 1954 z Rigelnjakovim Francijem. Za družino sta 

ustvarila dom v Bilčovsu in dobila pet otrok: Anijo, Frančeka, Hanzija, Milijo in 

Katjo.  

Temelje za ustanovitev lesnega podjetja Gasser sta si Nani in Franci pridobila že 

v domači hiši in pozneje pri šolanju v poklicni šoli. Z veliko ljubeznijo in vnemo, 

z znanjem in talentom ter z močno podporo Francijevih bratov Rupija, Blažija in 

Hanzija sta Nani in Franci zgradila tesarsko in mizarsko podjetje v Kajzazah,  

blizu Fracijevega rojstnega doma.  



Po veliki zaslugi Nanije je k Gasserju prihajalo mnogo ljudi, bodisi žlahta, 

sosedje, prijatelji, znanci, delojemalci,  stranke in kupci. Nani je z vsakim rada 

pokramljala in za vsakega našla prave beseda. Njen čut za ljudi je bil izjemen. 

Vsakemu je posredovala občutek, da je nekaj posebnega! Tega ni delala iz 

preračunljivosti temveč iz srčnega prepričanja! Nikoli nismo slišali, da bi o kakem 

človeku slabo govorila in če so se kregali drugi, je ona našla pozitivne strani.   

Svoj  prijetni značaj in svoje sposobnosti pa je Nani dala tudi v službo naše farne 

skupnosti. Kot globoko verna žena, kot zvesta in vztrajna molilka, kot 

velikodušna  dobrotnica in tudi kot dobra  govornica, ki je znala najti pravo besedo 

ob pravem času. Znala je spodbujati, vabiti k sodelovanju in bila v službi 

povezovanja. Ko je mnogo prezgodaj umrl njen brat Hašpi je  za njim tudi Nani 

postala  podpredsednica farnega sveta in skozi 25 let stala ob strani  mojega 

predhodnika dekana Leopolda Kassl. Ob grobu bo k temu še kaj več povedala 

naša sedanja podpredsednica Ani Boštjančič. 

Tudi domača beseda ji je bila srčna zadeva. Spremljala je razvoj in delovanje 

Slovenskega prosvetnega društva Bilka in hodila na prireditve, če je le mogla. 

Zavedala se je pomembnosti močnih korenin v življenju človeka. 

Nani je bila sicer trdnega zdravja, a v zadnjih letih je imela kar dosti nevšečnosti 

s krhkostjo svojih kosti. To je bil tudi vzrok njenega zadnjega dolgega bivanja v 

bolnici. Pred operacijo je še prosila za bolniško maziljenje. Kljub trdni volji in 

veselju do življenja, kljub intenzivni zdravniški pomoči je v ponedeljek njeno srce 

omagalo. Izdihnila je ov navzočnosti svojega sina zdravnika Hanzija.  

Nani bomo ohranili vsi v lepem in spoštljivem spominu, saj nam je vsem skupaj 

toliko dala. Obujanje spomina nanjo nam bo olajšalo žalovanje nad izgubo. 

Spodbujalo pa bo nas še naprej hoditi po poti ku jo je hodila ona: po poti ljubezni, 

dobrote, zvestobe, vere, vztrajnosti v dobrem. Naj jo ljubeči Bog sprejme v svojo 

slavo in ji da uživati večno plačilo. 

Liebe trauernde Familie, Verwandte, Freunde, Nachbarn, liebe Gläubige! 

In großer Gemeinschaft verabschieden wir uns heute von einer großen Frau, einer 

Frau die uns viel Liebe gegeben hat und ihr ganzes Leben zum Wohl ihrer Familie, 

unserer Pfarrgemeinschaft und zum wohl der Firma Gasser gelebt hat. Groß war 

sie in ihrer Lebensführung, Lebenshaltung – und edel in der Gesinnung. Als 

solche haben wir sie erlebt und als solche wollen wir sie in Erinnerung behalten. 

In wenigen Tagen wäre sie 88 Jahre alt geworden. Aufgewachsen ist sie mit den 

Brüdern Hanzi, Jozi und Hašpi und der Schwester Mojci in der Familie Ogris in 

Ludmannsdorf. Die Eltern haben ihren Kindern wesentliche Werte mit auf den 

Lebensweg gegeben: gegenseitige Achtung und Liebe, die ausnahmslose 



Wertschätzung jedes Mitmenschen, Tüchtigkeit, Konsequenz, Rücksicht, 

Sorgfalt, eine aufrechte Haltung, die Pflege der Muttersprache und ein 

unerschütterlicher Glaube an Gott. 

Die ersten Jahre ihres Lebens verbrachte sie eine wohnbehütete Kindheit 

zusammen mit ihren Geschwistern im Ortskern von Ludmannsdorf. Die grausame 

Zeit der Weltwirtschaftskrise und des 2. Weltkrieges traf aber auch die Familie 

Ogris. Das standhafte Festhalten und Verwenden der slowenischen Muttersprache 

hatte für die Familie weitreichende Konsequenzen. Im Jahr 1942, Anna Gasser 

war 12 Jahre alt, wurde die Familie nach Deutschland ausgesiedelt. Die 

unerträglichen Zustände in den Lagern, die mörderische Ungewissheit und vor 

allem die Demütigungen vergruben sich in die Seele des jungen Mädchens. Der 

unglaubliche Zusammengehalt, die feste Hoffnung und der Glaube an die 

Rückkehr hielten die Menschen am Leben. 1945 kehrte die Familie Ogris nach 

Ludmannsdorf zurück. Der Bruder Jozi verstarb auf dem Weg nach Hause in 

Slovenj Gradec an einer Blutvergiftung. 

Der Krieg und die Aussiedlung haben tiefe Wunden an Körper und Seele der 

Menschen hinterlassen. Im Vertrauen und Glauben an eine bessere Zukunft, die 

man bereit war mitzugestalten, fing nach dem Krieg der Aufbau an.  

Am 10. Oktober 1954 heiratete sie den Zimmermeister Franz Gasser aus Edling 

in Ludmannsdorf.  

Die Grundlagen für die Gründung eines Unternehmens lernten beide Ehepartner 

bereits in den Elternhäusern kennen und das tiefere Fachwissen erwarben sie in 

den Berufsschulen. Mit Liebe und Hingabe, mit Wissen und Talent und mit der 

großen Unterstützung durch Franz´s Brüder Rupert, Bvaži und Hanzi wurden 

zunächst die Zimmerei und Tischlerei,  das spätere Holzbauunternehmen Gasser, 

gegründet und geführt.  

Bei den Gassers gingen viele Leute aus und ein, Verwandte, Nachbarn, Freunde, 

Arbeitnehmer, Lieferanten und Kunden. Nani war für alle eine begnadete 

Gesprächspartnerin. Sie besaß die Stärke, jedem Menschen den Eindruck zu 

vermitteln, dass er etwas Besonderes ist. Das tat sie nicht aus Berechnung, 

sondern aus tiefster Überzeugung. Sie hat Menschen nie kritisiert, bei jedem 

suchte und fand sie positive Eigenschaften und Argumente.  Nicht nur in ihrer 

Familie, für die sie liebevoll sorgte, sondern auch in der Firma war sie die 

einigende, beruhigende und ausgleichende Kraft. Diese ihre Fähigkeiten brachte 

sie auch in den Pfarrgemeinderat ein und war über ein Vierteljahrhundert eine 

unbestrittene und allseits geachtete Obfrau. So darf auch ich als Pfarrer heute 

meinen Dank aussprechen für all das, was sie und ihre Familie in unsere 

Gemeinschaft eingebracht hat. Nicht zuletzt war es die Treue im Gebet und im 



Gottesdienst, von der sie selbst gezehrt hat und ihre Lebenskraft erneuert hat. Sie 

wird uns auch als solche abgehen, aber auch weiterhin ein leuchtendes Beispiel 

sein. 


